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Ve čtvrtek 21. prosince 2006 se sešli hulínští 
zastupitelé v loňském roce naposled. Na progra-
mu jednání v pořadí již 3. zasedání Zastupitelstva 
města byly záležitosti týkající se výsledků výbě-
rového řízení na odprodej bytu v Holešovské uli-
ci, několika prodejů pozemků či částí pozemků, 
které byly do té chvíle v majetku města a jiné.

Zastupitelstvo vydalo Obecně závaznou 
vyhlášku města Hulína č. 1/2006 o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňo-
vání komunálního odpadu, která nabyla platnost  
1. ledna 2007. Jedním ze stěžejních bodů programu 
bylo schválení požadavku proplatit náklady soud-

ního řízení, neboť ve středu 20. 12. 2006 byl Městu 
Hulín doručen rozsudek týkající se Pily Rajnocho-
vice. Zastupitelstvo vzalo na vědomí dle pravomoc-
ného rozsudku Vrchního soudu v Olomouci ze dne 
14. 9. 2006 proplacení nákladů řízení JUDr. Josefu 
Čechovi ve výši 312.872,- Kč.

(Pokračování na 3. straně)

Poslední jednání zastupitelů v loňském roce

Nové zákony v sociální sféře  
a jejich aplikace v praxi 

Nepřehlédněte změny!
S nabytím účinnosti nových zákonů, zákona o sociálních službách, záko-

na o životním a existenčním minimu a zákona o pomoci v hmotné nouzi nas-
tala od 1. ledna 2007 sociálním odborům jednotlivých obcí řada  povinností 
a mnoho další administrativy. Nejinak tomu je na MěÚ v Hulíně, kde se na 
nás hned v prvních dnech roku 2007 obraceli občané s řadou otázek. Agenda, 
kterou si vynutily nové podmínky, je složitá a vyžaduje si maximální kvalifik-
ovanost pracovního týmu tohoto odboru, stejně jako velkou dávku trpělivosti 
při vysvětlování a poradenství, které občanům musíme poskytnout.

(Pokračování na 2. straně)

Platí nový stavební zákon  
1. část

Od 1. ledna letošního roku platí nový stavební zákon. Pokud se zdál 
dosavadní Stavební zákon č. 50/1976 Sb. velmi složitou právní normou, 
pak nový Stavební zákon č. 183/2006 Sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu, je normou mnohem složitější. Jeho obsah nelze shrnout do pou-
hých několika vět, a proto bych chtěla ve stručnosti uvést alespoň stavby, 
které lze provádět, aniž by jejich stavebníci museli navštívit stavební úřad, 
a některé povinnosti, které z nového zákona pro stavebníky a vlastníky sta-
veb, a to i dokončených a užívaných, vyplývají.

(Pokračování na 2. straně)

Ve středu 11. ledna se sešli hulínští zastu-
pitelé na rozšířeném jednání Rady, aby pro-
jednali další postup týkající se finančních 
závazků souvisejících s hrozícím konkur-
zem Pily Rajnochovice. Shodli se v názoru, 

Je třeba zaplatit
že je nemyslitelné, aby město jen na pená-
le ztratilo denně 11 tisíc 800 korun. Větši-
na zastupitelů se proto přiklonila k názoru, 
že je potřeba okamžitě jednat. Vypsat výbě-
rové řízení a z úvěru, získaného u některého 

z bankovních  ústavů, dlužnou částku co nej-
dříve zaplatit.

S ohledem na termín uzávěrky Hulíňanu 
přineseme více informací v příštím čísle. 

(aš)

Nehledej velké bohatství, ale takové, jakého můžeš nabýt spravedlivě, užít střídmě, rozdat vesele a opustit ve spokojenosti.
F. Bacon 

Obdarovávání v MŠ E. Světlíka. Více na straně 4. Tři králové se opět potkali se štědrostí lidí. Více na straně 9.
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Dokončení z 1. strany
O čem se rozhoduje v Hulíně?

Městský úřad v Hulíně jako pověřený obecní 
úřad bude počínaje 1. lednem letošního roku ro-
zhodovat o: 
•  Poskytování příspěvku na živobytí. Tuto agen-

du zajišťují pracovnice sociálního odboru Ivo-
na Němcová a Marie Seidlová.

•  Doplatku na bydlení. Při žádostech se obracej-
te na pracovnici sociálního odboru Kateřinu 
Motalovou.

Do kompetence Jiřiny Floriánové patří:
•  Mimořádná okamžitá finanční pomoc. 
•  Příspěvek na zvýšené životní náklady spojené 

s trvalým používáním ortopedických, kom-
penzačních a jiných pomůcek.

•  Zajištění služeb pro staré občany jako je rozvoz 
obědů, vydávání a evidence žádostí do domů 

Dokončení z 1. strany

Obecně lze bez jakéhokoliv ohlášení či po-
volení stavebního úřadu realizovat pouze stavby, 
které jsou z hlediska územního plánování nevý-
znamné nebo které jsou podrobeny jiným práv-
ním předpisům. Takovými stavbami podle sta-
vebního zákona jsou:

1. informační a reklamní zařízení o celko-
vé ploše menší než 0,6 m2 umisťovaná mimo 
ochranná pásma pozemních komunikací, mimo 
památkové rezervace, památkové zóny a ochran-
ná pásma nemovité kulturní památky, nemovité 
národní kulturní památky, mimo památkové re-
zervace a památkové zóny,

2. stožáry pro vlajky do výšky 8 m umisťova-
né mimo památkové rezervace, památkové zóny 
a ochranná pásma nemovité kulturní památky, ne-
movité národní kulturní památky, mimo památ-
kové rezervace a památkové zóny,

3. povrchová zařízení pro rozvod nebo od-
vod vody na zemědělské půdě nebo na pozem-
cích určených k plnění funkcí lesa, nejde-li 
o vodní díla,

4. sirény, včetně jejich podpěrných konstrukcí 
a související zařízení do celkové výšky 1,5 m,

5. signální věže, signály a pyramidy pro ze-
měměřické účely,

Nové zákony v sociální sféře  
a jejich aplikace v praxi 

s pečovatelskou službou a vydávání a potvr-
zování žádostí do domovů důchodců. 

O čem se rozhoduje v Kroměříži? 
Obecní úřad obce s rozšířenou působností, v tom-
to případě Městský úřad Kroměříž, od 1. 1. 2007 
rozhoduje o poskytnutí:
•  Příspěvku na péči osobám závislým na pomoci 

jiné fyzické osoby.
•  Mimořádné okamžité pomoci osobě v hmotné 

nouzi, která je například propuštěna z výkonu 
vazby, trestu atd.

 
V rámci péče o těžce zdravotně postižené obča-
ny bude MěÚ Kroměříž rozhodovat o posky-
tování:
•  Jednorázových příspěvků na opatření zvláštních 

pomůcek občanům tělesně, zrakově a sluchově 
postiženým.

•  Příspěvku na zakoupení, celkovou opravu 
a zvláštní úpravu motorového vozidla.

•  Příspěvku na pořízení a provoz motorového 
vozidla.

• Příspěvku na úpravu bytu.
•  Mimořádných výhod občanům těžce zdravotně 

postiženým.
• Příspěvku na individuální dopravu.

 
Všechny tyto změny v rozhodování a posky-

tování si vynutilo přijetí nových zákonů – zákona 
č.  l08/2006 Sb., o sociálních službách, zákona 
č. 110/2006 Sb., o životním a existenčním min-
imu a zákona č. 111/2006 Sb. o pomoci v hmot-
né nouzi.

Jiřina Floriánová
Odbor sociální a školský MěÚ Hulín

Platí nový stavební zákon  
1. část

6. bleskosvody a zařízení, které tvoří je-
jich součást,

7. informativní značky a oznámení na po-
zemních komunikacích,

8. opěrné zdi do výšky 1 m, které nehraničí 
s veřejně přístupnými pozemními komunikace-
mi a s veřejným prostranstvím, umisťované mimo 
památkové rezervace, památkové zóny a ochran-
ná pásma nemovité kulturní památky, nemovité 
národní kulturní památky, mimo památkové re-
zervace a památkové zóny,

9. propustky na účelových komunikacích 
umisťované mimo památkové rezervace, pa-
mátkové zóny a ochranná pásma nemovité 
kulturní památky, nemovité národní kultur-
ní památky, mimo památkové rezervace a pa-
mátkové zóny,

10. přenosné stavby, zařízení a konstrukce, 
jejichž doba umístění na pozemku nepřesáhne 
30 dnů v roce,

11. signální a monitorovací zařízení umísťo-
vaná na stávajících stavbách,

12. důlní díla, důlní stavby pod povrchem 
a stavby v povrchových lomech a skrývkách, po-
kud podléhají schvalování a dozoru státní báňské 
správy podle horních předpisů,

13. cirkusové stany pro nejvýše 200 osob 
a scénické stavby pro film, televizi nebo divadlo,

14. sjezdy z pozemních komunikací na sou-
sední nemovitosti,

15. označení budov státních orgánů a orgá-
nů veřejné správy, označení veřejně prospěšných 
staveb, staveb právnických a fyzických osob pod-
nikajících podle zvláštních právních předpisů 
a označení nemovitých kulturních památek podle 
zvláštního právního předpisu, popřípadě značkou 
stanovenou mezinárodní smlouvou.

U citovaných staveb ovšem nesmí jít o kul-
turní památky.

Pokud uvedené stavby vyžadují provedení 
zemních prací nebo terénních úprav, je staveb-
ník povinen si vždy zajistit informace o existen-
ci podzemních staveb technické infrastruktury 
a zajistit jejich ochranu.

Příště se budeme v další části věnovat povin-
nostem stavebníků a vlastníků staveb.

(Celé znění zákona včetně vyhlášek vydaných 
k jeho provedení a formulářů základních žádostí je 
k dispozici na webových stránkách Ministerstva 
pro místní rozvoj ČR na adrese www.mmr.cz.) 

Ing. Jarmila Šašková, 
vedoucí Stavebního úřadu v Hulíně

ZLÍN (kraj) – O vývoji nezaměstnanosti, 
potřebách trhu práce zejména v návaznosti na 
rozvojové aktivity kraje a systém vzdělávání, 
o efektivním čerpání peněz z evropských fondů 
a vzájemné spolupráci mezi Zlínským krajem 
a úřady práce v jednotlivých okresech hovořil 
začátkem roku hejtman Libor Lukáš se všemi 
čtyřmi řediteli úřadů práce v kraji.

„Nezaměstnanost se meziročně mírně sníži-
la, což je důsledkem ekonomického růstu i přís-
nějších zákonů v této oblasti. Ročně do systému 
úřadů práce v našem regionu vstoupí asi 35 tisíc 
lidí, což není malé číslo. Vzájemnou komunikaci 

Jak je to s nezaměstnaností v regionu ?
mezi krajem a úřady proto považuji za velmi důle-
žitou. Přestože politiku v této oblasti určuje cen-
trální vláda, kraj může řadu důležitých faktorů 
alespoň nepřímo ovlivnit. Jde především o to, že 
realizací našich rozvojových projektů jsme z urči-
té části schopni pozitivně ovlivňovat ekonomický 
růst hospodářského prostředí, které pak vytváří 
nová pracovní místa s dobrou mzdou. K tomu je 
třeba, aby naše kroky byly sladěny s požadavky 
trhu práce. To se netýká jen rozvojových projek-
tů, ale také třeba systému vzdělávání mladých 
lidí nebo celoživotního učení. Právě tady je také 
třeba udělat mnoho věcí a prioritou je podpora 

učňovského školství s důrazem na řemesla, kte-
rá na trhu chybí,“ řekl hejtman.

Významnou součástí jednání byla také de-
bata o lepším a efektivnějším využívání financí 
z fondů Evropské unie v rámci programů, které 
by měly pomoci zvyšovat zaměstnanost. V této 
oblasti bude kraj s úřady spolupracovat. Ředi-
telé upozornili i na složitosti, které jim přinesla 
nová kompetence, a to lékařská posudková čin-
nost v rámci sociální oblasti. „Nejde o úplně sys-
témový krok, a proto jsem slíbil, že na tuto věc 
upozorním ministra práce a sociálních věcí,“ 
řekl Libor Lukáš.
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Dokončení z 1. strany

Zastupitelstvo také schválilo rozpočtová 
opatření. Z dotací Zlínského kraje bylo na opra-
vu památek vyčleněno 190 tisíc korun, dalších 
300 tisíc jako neinvestiční příspěvek Středisku 
volného času v Hulíně. V rámci výdajové části 
rozpočtu byly udělány tyto přesuny:
- 200 tisíc MěÚ DHM
+ 200 tisíc MěÚ investice
-  150 tis. SAH příspěvek
+ 150 tis.platby daně z převodu nemovitostí
- 40 tisíc neinvestiční dotace sport
+ 40 tisíc neinvestiční dotace kultura.

Z nadrozpočtových zdrojů bylo odsouhlase-
no 100 tis. na revize a posudky, 100 tis. na ne-
bytový fond – elektrickou energii a 40 tis. na 
věcné dary. Zastupitelé rozhodli, že hospodaře-

Poslední jednání zastupitelů v loňském roce
ní města se bude od 1. ledna 2007 až do schvá-
lení rozpočtu na rok 2007 řídit pravidly rozpoč-
tového provizoria.

Z prostředků města budou hrazeny pouze 
nejnutnější provozní výdaje, mzdy a závazky 
vyplývající ze smluv.

Na poslední loňské schůzi byly také zvole-
ny jednotlivé výbory a jejich předsedové a dal-
ší členové. Předsedou finančního výboru byl 
zvolen Ing. Vladimír Omasta, dalšími členy 
byli zvoleni Bc. Michal Šiler, Jaroslav Čumpe-
lík, Ing. Bronislav Fuksa a Zdeňka Hlobilová.  
Předsedou kontrolního výboru se stal Ing. Fran-
tišek Horáček, dalšími jeho členy Radek Pleva, 
Ing. Petr Němec, Ing. Zdeněk Ondruch, Csc. 
a Ján Franek.

Předsedou osadního výboru pro Záhlinice 
a Chrášťany byl zvolen František Motal, další-

mi členy výboru se stali Šárka Černocká, Vác-
lav Bureš a Dalibor Křemeček.

Dalším – a nutno říci, že dosti bouřlivým – bo-
dem programu zastupitelstva bylo stanovení mě-
síčních odměn neuvolněným členům Zastupitel-
stva města Hulína. Předkládaný návrh vycházel ze 
Zákona o obcích. 

Zastupitel Zdeněk Zlámal předložil pozmě-
ňovací návrh, v němž doporučil, aby všichni za-
stupitelé dostávali jednorázovou odměnu ve výši 
550,- Kč za výkon funkce. Podle Zákona o obcích 
se hlasovalo nejprve o tomto návrhu, který nako-
nec nebyl přijat. Starosta Mgr. Roman Hoza pří-
tomným vysvětlil, proč se rozhodla Rada města 
navrhnout odměny v předpokládané a zákonem 
stanovené výši. „Práce zastupitelů je náročná ne-
jen na jejich osobní volno, ale i na jisté finanční 
náklady (například telefonní poplatky, internet 
apod.), a proto by se tato skutečnost měla v jejich 
odměňování zohlednit. Je samozřejmé, že všich-
ni zastupitelé, které občané na tyto posty zvolili, 
mají snahu udělat pro ně maximum, ale kompen-
zace zmíněných nákladů je nevyhnutelná. Jsem 
přesvědčený, že přesahuje navrhovanou výši 550 
korun měsíčně,“ řekl starosta.

Nakonec zastupitelé neschválili ani původ-
ně předkládaný návrh, a proto byl tento bod pro-
gramu odložen na některé z příštích zasedání za-
stupitelstva.

    Po přestávce se zastupitelé vrátili k bodu 
programu, jehož projednávání bylo na předešlém 
zastupitelstvu také odloženo  Delegování starosty 
R. Hozy na mimořádnou valnou hromadu akci-
ové společnosti Vodovody a kanalizace Kromě-
říž, která se konala 4. ledna 2007. Zároveň byl 
starosta delegován do orgánů této společnosti. 
Navzdory formálním a nakonec neakceptovatel-
ným připomínkám byl tento návrh přijatý. Stejně 
tak zastupitelé přijali návrh delegovat jako další-
ho člena ve funkci zástupce Mikroregionu Jižní 
Haná místostarostu Petra Poláka.

(aš)Hlasování zastupitelů není pouhým zvedáním rukou.

Již druhý radar byl umístěn v Hulíně, aby upo-
zornil řidiče na to, že jedou přes město, v němž  
by měli vzít na vědomí práva jeho obyvatel i ná-
vštěvníků. Od 5. ledna 2007 je umístěný na Zá-
hlinické ulici přibližně na úrovni bufetu zvané-
ho Celnice. Radar měří rychlost projíždějících 
vozidel směrem od Otrokovic do města a měří 
také četnost průjezdu v obou směrech. Jak řekl 
vedoucí investičně-správního odboru Zdeněk 
Váňa, čtrnáctidenní provoz by měl radnici po-
skytnout přehled o počtu projíždějících vozidel 
i o respektování předepsané povolené rychlosti 
v obci. Radar by měl přispět k bezpečnosti silnič-
ního provozu v Hulíně. „Zařízení je zatím půjče-
no a po vyhodnocení výsledků bude mít radnice 
možnost rozhodnout, zda chce radar umístit na 
tomto místě trvale,“ řekl Z. Váňa.

Dodejme, že první radar v Hulíně, který je 
umístěný na Holešovské ulici, byl investicí za 
150 tis. korun, tento na Záhlinické ulici by město 
mohlo koupit se slevou za 84 tis. korun.  

Již druhý radar ve městě 

Člověk, na nějž nadávají blbci, je hoden důvěry.
J. P. Sartre 



Hulíňan

4

Sotva vyšlo vánoční číslo Hulíňanu, v němž 
jsme vám představili hulínské památky, o které 
město pečuje, radost vystřídalo zklamání. Barok-
ní kaple sv. Anny, o níž se zachovala první zmín-
ka z roku 1764 a hodlá se ucházet o zapsání do 
seznamu státem chráněných  kulturních pamá-
tek, se stala na přelomu starého a nového roku 

Vandalové se opět jednou „pochlapili“
terčem vandalů. Neznámý zloděj si dal tu práci, 
aby měděné oplechování štítu kaple odcizil a pa-
trně i zpeněžil. Městu tak vznikla škoda ve výši 
zhruba osm tisíc korun. Nemilosrdný zásah do 
právě zrekonstruovaného objektu se dočkal ale-
spoň milosrdného počasí, takže zatím nedošlo 
k dalšímu znehodnocení něčí práce.

Ač nepředpokládáme, že by lidé tohoto „ka-
libru“ četli noviny, rádi bychom neznámým van-
dalům vzkázali: Ten kus plechu, který jste si vza-
li, vám radost do života určitě nepřinese. Možná 
vám jednou bude chybět něco mnohem více, ale 
ne vše si lze jednoduše ukrást.

(aš)

Prosinec je především pro děti 
měsícem plným radostného očeká-
vání. Jiné to nebylo ani v naší Ma-
teřské škole E. Světlíka. Děti se 
těšily na mikulášské nadělování 
a samozřejmě na vánoční čas. Přá-
ly jsme si, aby se jejich očekává-
ní nadmíru splnila, a tak nás čeka-
la náročná práce, která stála za to. 
Odměnou nám byla upřímná radost 
a spokojenost všech našich malých 
svěřenců.

Počátkem prosince si děti do 
tříd pozvaly rodiče. Ve třídě brouč-
ků vyráběli spolu s nimi pytlíky, ve 
třídě myšek čertíky a ve třídě koťat 
tvořili vánoční dekorace v kořenáč-

O Vánocích po Vánocích
cích. Na pátého prosince připadlo 
mikulášské nadělování. Den byl vy-
hlášen za čertovský, a tak jsme byli 
všichni oblečeni v čertovském mun-
důru. Společně jsme si ve třídách 
zahráli různé hry, aby se tak ukrátil 
čas čekání na Mikuláše. Pak jsme 
se i s pozvanými dětmi z jeslí sešli 
v jedné třídě a paní učitelky všem 
zahrály s maňásky čertovskou po-
hádku. Setkání vyvrcholilo návště-
vou Mikuláše a Anděla. Ti si s dět-
mi povykládali a přinesli jim do tříd 
dárky. Domů si pak děti odnášely 
pytlíčky a taštičky plné sladkých 
dobrot a ovoce, nechyběl ani čoko-
ládový adventní kalendář.

radostná atmosféra plná dojetí ro-
dičů a radostného očekávání dětí. 
Před odchodem domů si všichni po-
přáli příjemné prožití nastávajících 
vánočních svátků a vše nejlepší do 
nového roku.

Dovolte nám, vážení čtená-
ři, abych jménem pracovníků Ma-
teřské školy Eduarda Světlíka po-
přála vám všem ten nejlepší start 
do roku 2007. Ať je pro vás rokem 
splněných přání, rokem pracovních 
úspěchů, osobní spokojenosti a ro-
dinné pohody.

Andrea Hradilová

Poté už nastalo velké těšení se 
na Vánoce. Ve třídách si děti nazdo-
bily stromeček, vyráběly pozvánky, 
přání a dárky pro rodiče, a také spo-
lečně s paní učitelkami pekly cuk-
roví, aby své blízké mohly pohos-
tit. Na návštěvu do tříd přišly i děti 
z prvních tříd ZŠ a z jeslí. Nakonec 
konečně přišlo tolik očekávané svá-
teční odpoledne, kdy mezi nás přišli 
rodinní příslušníci. Ve všech třídách 
jim děti předváděly svůj  program 
plný básniček, písní a tanečků s vá-
noční tématikou a předaly jim vlast-
noručně vyrobené dárky. Završením 
odpoledne bylo rozbalování dárků 
u stromečku. Vládla zde příjemná, 

Život je už takový. Potkávají nás v něm věci, 
které máme rádi, ale i takové, které se nám nelí-
bí. Na redakční dveře nám nedávno někdo zaťu-
kal. Když jsme otevřeli, vstoupil dovnitř malý, 
šedivý a docela nenápadný myšák. Představil se: 
Jmenuji se Pichtík a jak chodím Hulínem, vlezu 
do každé (i té nejmenší) díry. Protože jsem hbi-
tý, dostávám se nenápadně mezi lidi a pozorně 
jim naslouchám. Potom ovšem nemůžu spát, ne-
boť se mi kde-co honí hlavou.

Nad čím přemýšlel v těchto dnech? 
Přinesl jsem si pár postřehů z posledního 

jednání loňského zastupitelstva. Všiml jsem si, 
že někteří zastupitelé složky s informacemi o tom, 
o čem budou právě jednat, mají v rukou poprvé. 
Ne, že by jim je nikdo nedal. (Měli je k dispozi-
ci minimálně týden předem.) Jednoduše si na ně 
nenašli čas. Překvapilo mě, jak jsou pak překva-
peni. Například z ceny pozemků za metr čtvereč-
ní, které byly na prodej... Ač bylo v textu jasně 
napsáno, že za dva metry čtvereční je to 600 ko-
run, ptali se, zda není taková částka za jediný 
metr čtvereční hodně... Pak jsem si řekl, když už 
přehlédli tohle, zajisté se na místě podívat neby-
li. A to vám dávám své myšácké slovo, že znám 
i zastupitele, kteří si vše předem obejdou a pro-

Co vrtá Pichtíkovi v hlavě?
myslí. Když se o něčem pak hlasuje, zaručeně 
vědí, za co ruku zvednout a za co ne.

Mezi myšáky platí pravidlo: Dostaneš-li sýr, 
je tvůj. Mezi lidmi asi taková pravidla neplatí. 
Soudím podle toho, že když zastupitelé hlaso-
vali o přiznání odměn těm svým kolegům, kteří 
pracují ve výborech, a také odměn všem členům 

zastupitelstva za to, že v něm pro své voliče pra-
cují, našli se i tací, kteří ten svůj „sýr“ odmítli. 
Prý – podle zásluh. Proč tedy, když tu nejmen-
ší částku 550 korun za vykonávání funkce za-
stupitele nikdo nenapadl? Tam neplatí to stejné 
„podle zásluh“? A jak vlastně takové zásluhy vy 

lidi měříte? Sýr se změřit dá. Nejen centimetry, 
ale i gramy! Jak změřit kvalitu práce zastupite-
le? Ač jsem myšák, jsem z toho jelen. A vůbec si 
nemyslím, že zastupitelé, které si lidičky zvolili 
největším počtem hlasů, mají pracovat pro lidi 
úplně zdarma. Vždyť jen fakt, kolik protelefonují 
peněz, než si některé věci ověří! Kolik kilometrů 
nachodí či najezdí, než si na místě některé sku-
tečnosti prověří! Utratí mnohem víc, čas nepočí-
taje, a mají se spokojit jen s morálním uznáním 
svých voličů? To se mi teda vůbec nelíbí. Spíš se 
mi zdá, že se někteří lidi stydí, že si umí vydě-
lat a je jim přinejmenším trapné přiznat – jsem 
bohatý a nic mi nechybí. My myšáci to děláme 
úplně jinak. Jestliže dostanu více sýra, než sám 
sním, dám jej jiným myšákům. Těm, kteří hlado-
ví nebo jsou nemocní a potřebují jej víc než já. 
Proč tolik povyku pro necelé dva tisíce měsíčně, 
navíc jen pro některé z nich? (A říkám vám, lidi, 
že o víc než ty 2 tisíce korun nešlo.) Tím spíše, že 
můžu jednoduše zvednout pro návrh ruku a pak 
tu svou odměnu poslat chudým, hladovým či ne-
mocným a trpícím. Leda že by už opět začala 
předvolební kampaň. Lidičky, nestrašte! Nemá-
te těch kampaní už dost?

Váš Pichtík 

Vlaky bez omezení
ZLÍN (Kraj) -  Smlouvu o zajištění dopravní obslužnosti Zlínského kraje na rok 2007 mezi Zlínským krajem a Českými drahami podepsali ve Zlí-

ně 10. ledna hejtman Zlínského kraje Libor Lukáš a náměstek generálního ředitele Českých drah pro osobní dopravu Jiří Kolář.
„Podpisem smlouvy je garantováno, že železniční doprava v našem regionu bude v letošním roce fungovat minimálně ve stejném rozsahu a stejné 

kvalitě, na jakou jsou naši cestující zvyklí,“ uvedl hejtman Libor Lukáš.
Zlínský kraj má v letošním rozpočtu vyčleněnu celkovou částku pro České dráhy, a.s., ve výši téměř 220 milionů korun. Do této sumy jsou zahr-

nuty provozní dotace a prostředky na úhradu ztráty ze žákovského jízdného.

Člověk je bohatý tím, co učinil pro druhé.
J. W. Goethe
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První jednání zastupitelstev od komunálních 
voleb 2006 prozatím potvrzují zájem občanů. Na 
3. zasedání jich bylo a do konce jednání také setr-
valo asi patnáct, což je v hulínských podmínkách 
poměrně hojná účast. V diskusi vystoupil napří-
klad zastupitel Ing. Zdeněk Ondruch (ČSSD), 
který se dožadoval, aby bylo zveřejněno jméno 
konkrétní osoby, která je odpovědná za nedůsled-
ně uzavřenou smlouvu mezi městem a JUDr. Ko-
čárovou z kroměřížské realitní kanceláře, která 
od města koupila objekt Ekonomie a zavázala se, 
že jej přestaví na mezonetové byty. Záměr nako-
nec pro nezájem veřejnosti ztroskotal a smlou-
va, která zavazovala JUDr. Kočárovou do 2 let 
začít s výstavbou bytů a nikoliv dokončit jejich 
výstavbu město připravila o možnost získání fi-
nančních sankcí realitní kanceláře.

„Ustanovení o smluvní pokutě bylo napsá-
no špatně, takže ji město nemůže uplatnit, a to 
navzdory tomu, že smlouvy posuzovalo práv-
ní oddělení radnice,“ řekl Z. Ondruch. V dis-
kusi zazněl také dotaz, jak je to s financováním 
odborných posudků, které pro tento účel město 
muselo nechat vypracovat. Přesněji – zda nebyly 
peníze, které za ně město vynaložilo, „vyhozeny 
oknem“. Vedoucí investičně-správního oddělení 
MěÚ Zdeněk Váňa přítomné ujistil, že takto se 
daná situace posuzovat nedá, protože zmíněné 
posudky by bylo stejně nutno vypracovat. „Bez 
nich bychom se neobešli při žádném jiném zamýš-
leném záměru,“ uvedl Z. Váňa. Starosta Mgr. Ro-
man Hoza v této souvislosti řekl, že si z toho 
bude muset radnice vzít ponaučení do budoucna 
s smlouvy, které bude město se svými partnery 
uzavírat, budou muset být lépe a kvalifikovaně-
ji ošetřeny. „Radnice v tomto ohledu už začala 
podnikat první kroky s cílem vytvořit jakýsi cent-
rální archiv, v němž bude lehce prokazatelné i to, 
kdo smlouvu připravil, kdo ji kontroloval, a tento 
člověk bude za smlouvu ručit svým podpisem,“ 
řekl starosta a dodal, že to bude už „parketa“ pro 
kontrolní výbor Zastupitelstva města Hulína, kte-
rý má kontrolovat usnesení města. „Přiznejme, 
že v posledních dvou letech tento výbor dobře 
nefungoval,“ řekl starosta R. Hoza. 

Na návrh zastupitele Zdeňka Zlámala byl 
10. leden 2007 stanoven jako termín, do něhož 
mají být všechny písemné podklady týkající se 
Ekonomie (smlouvy i posudky k tomuto objek-
tu)  shromážděny a připraveny k nahlédnutí za-
stupitelům.

Další připomínka, jež zazněla v diskusi, se 
týkala potřeby přeškolování úředníků MěÚ na 
potřeby Evropské unie, aby město nepřicházelo 
o možnosti čerpání peněz z fondů EU. Starosta 
přítomné ubezpečil, že se zaměstnanci MěÚ ta-
kovýchto školení pravidelně účastní, navíc má 
město k dispozici Bruselský zpravodaj a nepřetr-
žitě sledují informace zveřejňované na internetu. 
„Přeškolování probíhá průběžně,“ uzavřel dis-
kusi k tomuto bodu. 

Hovořilo se i o tom, zda je pro město vý-
hodné nadále setrvávat ve smlouvě s advokátní 
kanceláří Ritter-Šťastný v Olomouci. Kancelář 
město Hulín dlouhodobě zastupuje kromě jiné-
ho také ve věci Pila Rajnochovice. „Protože si-
tuace v této kauze se den ode dne mění, bylo by 
podle mě nerozumné smlouvu rušit a zasvěcovat 
do problematiky někoho jiného,“ reagoval sta-
rosta. „Jde o to, aby tato advokátní kancelář ce-
lou záležitost dovedla do konce. Zejména to byl 

Občané se zajímají
důvod, proč rada na prodloužení této smlouvy 
přistoupila. Je to naprosto v její kompetenci,“ 
podotkl R. Hoza.

V diskusi zazněla i otázka, proč má společ-
nost Kombyt Servis Hulín dva ředitele. „Měni-
la se forma hospodaření této společnosti a bylo 
rozumné, aby po celou dobu transformace pra-
covaly obě společnosti souběžně,“ vysvětlil situ-
aci starosta R. Hoza. „V polovině prosince byla 
předána agenda správy městských bytů, takže 
příspěvková organizace, kterou vede pan Žůrek, 
musí mít svého statutárního zástupce, jelikož má 
již omezenou působnost. Dnes má ve své kompe-

tenci již pouze provozování městské tržnice. I tuto 
časem povede Kombytr Servis, s. r. o. Ředitel Žů-
rek pracuje pro město jen na desetiprocentní pra-
covní úvazek. Po roce fungování Kombyt Servisu 
bude provedena ekonomická analýza a na jejím 
základě se nakonec rozhodne, zda bude pokra-
čovat v transformaci, anebo se město vrátí k for-
mě někdejší příspěvkové organizace. Rozhodnu-
tí tedy bude záviset pouze na výsledku auditu,“ 
uzavřel téma diskuse starosta.

A. Škarpichová

Představujeme společnost KARIM
Společnost KARIM, s. r. o. je výrobní fir-

mou, která se již 15 let spolupodílí na tvorbě 
životního prostředí našich obcí a měst. Hlav-
ním výrobním programem KARIMu jsou herní 
prvky pro dětská hřiště a prvky drobné archi-
tektury, takzvaný městský mobiliář.

Ačkoliv to občanům našeho města není 
příliš známo, KARIM je největším výrobcem 
dětských hřišť v ČR a jedním z největších do-
davatelů městského mobiliáře s pobočkami 
na Slovensku a také v Maďarsku. Během pat-
nácti let dynamického vývoje upoutala firma 
KARIM zájem několika zahraničních výrob-
ců a stala se výhradním zástupcem tří před-
ních světových firem. V sortimentu městského 

mobiliáře je to italská firma METALCO, kte-
rá je největším výrobcem městského mobiliá-
ře v Evropě, a v sortimentu dětských hřišť za-
stupujeme firmu BERLINER SEILFABRIK, 
která se již více než 30 let zabývá výrobou la-
nových herních sestav. Má v tomto směru nej-
širší sortiment výrobků na světě. Nedávno byl 
také podepsán kontrakt z Britskou firmou SPI, 
která je předním světovým výrobcem interié-
rových dětských hřišť.

Ve společnosti KARIM pracuje kolem  
50 zaměstnanců, přičemž výsledky jejich prá-
ce již udělaly radost tisícům dětí nejen v ČR. 
Přispěly také ke zkvalitnění životního prostře-
dí ve stovkách obcí a měst.

Dětské hřiště v Jihlavě.

Už téměř dva měsíce mají čtenáři Hulíňanu možnost navštívit naši reakci, kterou se vedení rad-
nice rozhodlo zpřístupnit veřejnosti. Její sídlo je v budově „staré školy“, v těsném sousedství pros-
tor Městské knihovny Hulín.

Bylo těžké odhadnout, zda bude o tuto službu občanům zájem. Vždyť i v minulosti se mohli 
kdykoliv na redaktorku Hulíňanu obrátit buď písemně (prostřednictvím podatelny MěÚ) nebo tele-
fonicky. Ti, kteří už do redakce přišli, nás ujistili o tom, že to byl dobrý nápad. Naše setkání jsou 
užitečná a pokud mám mluvit jen za sebe, tak i příjemná. Středy mezi 9. a 17. hodinou patří vám, 
milí čtenáři. Do redakce chodíte a mám z toho radost, protože se konečně mohu osobně setkat i se 
svými dopisovateli. Věřím, že i práce někdejší redakční rady, která doznala jistých změn, v těchto 
prostorách dostane nový rozměr. Rada města Hulína na své 4. schůzi 14. prosince 2006 totiž rozhod-
la o zřízení 8 komisí a jednou z nich je i komise pro vydávání radničního měsíčníku Hulíňan. Je-
jím předsedou se stal Ing. Libor Pecháček, dalšími členy  Pavel Šálek, Danuše Kristýnková a Josef 
Navrátil. Redaktorka Hulíňanu Mgr. Alžběta Škarpichová je stálým hostem této komise. To ovšem 
nic nemění na skutečnosti, že může být i hostitelkou. A budu jí opravdu ráda.

Vaše Alžběta Škarpichová

Váš zájem nás těší
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Jarní prázdniny připadnou letos pro Zlínský 
kraj na 26. února až 4. března. O aktivitách, kte-
ré na toto období připravilo Středisko pro vol-
ný čas v Hulíně, nás informovala Milada Jurčí-
ková: „Chceme pro děti připravit sportovní den 
s bruslením a když napadne sníh, pojedeme sáň-
kovat do Rajnochovic. Protože to se sněhem le-
tos opravdu nevypadá nadějně, chystáme i díl-
nu pro šikovné ruce. Tentokrát se v ní budeme 
věnovat pracím s netradičním přírodním mate-
riálem. Plánujeme také přírodovědnou vycház-

Jarní prázdniny jsou za dveřmi

ku, vždyť už budeme vítat jaro, a v multimediál-
ní učebně bude určitě také živo. Děti si dosyta 
užijí počítačových her a  internetu. Na pátý den 
prázdnin jsme připravili plavání v krytém bazé-
nu v Holešově. Zvláště z toboganu budou mít 
děti velkou radost. 

Na únor připravujeme též kurz pro seniory 
a pedagogické pracovníky „Grafika a digitální 
fotografie“. Termín upřesníme podle zájmu ucha-
zečů o tyto dovednosti a zveřejníme jak na webo-
vých stránkách města, tak na nástěnce SVČ.“ 

Už několik měsíců mají uživatelé internetu 
možnost navštívit webové stránky města Hulí-
na. Pokud jste tuto službu ještě nevyužili, zkus-
te webovou adresu: www.hulin.cz. Najdete tam 
aktuální informace o dění ve městě, na Měst-
ském úřadě Hulín, nahlédnete do usnesení Rady 
města a Zastupitelstva města, kulturní pozvánky, 
dočtete se, co je nového ve sportu a mnohé další 
cenné informace. Pokud byste si rádi na interne-
tu přečetli Hulíňana, máte možnost. Stačí otevřít 
stránky www.hulin.cz. 

Hulín na internetu

Loňský advent a jeho vyvrcholení vánočními svátky se nadlouho za-
psal do vzpomínek všech, kteří si jej užili. Svíčkové koncerty Hulíňanů 
a jejich hostů, které se jako již tradičně konaly v Kulturním klubu, byly 
dojemnou a štěstí rozdávající událostí. Kouzelnou atmosféru plnou umění 
všeho druhu přinesl pořad Jak se pečou Vánoce. Tento komponovaný po-
řad sestavený dle scénáře a za režie Lenky Urbanové byl tou nejlepší ukáz-
kou toho, co všechno hulínské děti dokážou. Svědectvím, kolik nevšedních 
talentů mezi nimi je a jak báječně umí potěšit i pobavit publikum. Přímo 
polaskáním byl pak Adventní koncert našich vynikajících pěveckých sbo-
rů – Dětského pěveckého sboru ZVONKY ZUŠ Hulín pod vedením Dany 

Ohlédnutí za vánočními svátky
Zapletalové a Smíšeného pěveckého sboru SMETANA Hulín pod vede-
ním Lenky Poláškové. Období všeobecného shonu spojeného s příprava-
mi na blížící se Štědrý den se v jeho předvečer rozezněl hulínský chrám 
hudbou, která zaplnila nejen každé jeho zákoutí, ale i lidská srdce. Nastal 
čas pojmout všechnu tu krásu každým pórem, nadechnout se z plna plic té 
krásy tak, aby se rozplynula v našich nitrech a pomohla nám - naplněným 
nevšedními dojmy - vejít do dnešních všedních dnů.

Za všechny posluchače a diváky - děkujeme.

Ukázka z připravovaného muzikálu režisérky  
Lenky Urbanové „Mrazík“.

Tradiční symbióza. Hulíňané a Zvonky.  
Dva dirigenti - jeden velký zážitek.

Obě hudební tělesa, Hulíňané i Zvonky společně.  
Koncert v kostele umocnil žesťový orchestr.

Vánoční koncert DS MORAVA v Kostelci u Holešova,  
tentokrát bez žesťového souboru.
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S přípravami na Vánoční jarmark začali žáci ZŠ v Hulíně prakticky 
hned po zahájení školního roku. Vymýšleli co vyrobit, aby potěšili návštěv-
níky svých předvánočně vyzdobených stánků před školou. Jednotlivé díly 
perníkových chaloupek napekli v dostatečném předstihu a nejen jim, ale 
všem svým výtvorům věnovali hodně času. Většinu výrobků, které nako-
nec nabídli na jarmarečních pultech obyvatelům Hulína, vyráběli většinou 
ve svém volném čase. V den konání jarmarku už od brzkého rána, vždyť 
vánoční dekorace z chvojí musely být úplně čerstvé. I tentokrát se žákům 
školy podařilo na jarmarku prodat zboží za 8 tisíc korun. „V minulých le-
tech tyto peníze děti věnovaly na brněnskou onkologii, část obvykle puto-
vala do psího útulku v Kroměříži na Čápce, ale letos se žáci naší školy roz-
hodli pro adopci na dálku,“ prozradila nám zástupkyně ředitele ZŠ pro II. 
stupeň Mgr. Zdeňka Zemanová. „O tom, jak s výtěžkem naložit, rozhodují 
vždy výhradně žáci školy. Ve třídách se hlasuje o každém návrhu a tentokrát 
zvítězil návrh adoptovat si dítě, kterému každoročně přispějí na vzdělání. 
Adopce na dálku, která už dala šanci mnoha dětem v rozvojových a chu-
dých zemích, se našim školákům velmi zalíbila. V tuto chvíli už podnikáme 
všechny potřebné kroky, abychom se do tohoto projektu zapojili.“

Závazek, který na sebe žáci ZŠ Hulín berou, je i závazkem pro ty dal-
ší, kteří přijdou do školních lavic po nich. Bude hodně záležet i na tom, 
jak pro tuto jedinečnou věc budou umět i v budoucnu školáky nadchnout 
pedagogové.

(aš)

Vánoční jarmark školáků

Prostranství před školou se změnilo  
na vánoční tržiště.

Sál Kulturního klubu v Hulíně se stal 27. pro-
since místem velkého zápolení mladých hasičů. 
„Uzlování s hasiči“ se zúčastnilo 13 pětičlen-
ných družstev z 11 sborů dobrovolných hasičů, 
dvě z těchto družstev byla ze zlínského okresu. 
I s doprovodem se v Hulíně sešlo na 100 mladých 
hasičů, kteří si měřili síly v zručnosti vázání uzlů. 
Tato soutěž, kterou organizuje dobrovolný sbor 
hasičů v Hulíně, se drží pravidel známé soutěže 
pro děti Plamen. Letos poprvé se soutěže nezú-
častnily děti z Hulína, a tak jsme se na důvody 
zeptali starostky dobrovolného hasičského sbo-
ru Jarmily Zapletalové. „O hasičství mezi dětmi 

Uzlování s hasiči

v Hulíně zájem nepochopitelně klesá. Například 
předloni jsme dělali nábor mezi dětmi a z deseti, 
které začaly chodit, nakonec zůstaly čtyři. Podle 
pravidel se ovšem soutěže mohou zúčastnit pou-
ze pětičlenná družstva,“ řekla.

Soutěž provázela nejen nervozita mezi členy 
družstev, ale i obrovské napětí. Vždyť rozhodčí 
Ludmila Kavačová a Josef Raclavský na každý 
uzel pohlíželi přísným okem. Dračí smyčka, liš-
čí smyčka… Nezasvěcený by ani nevěřil, jak je 
složité uvázat takový hasičský uzel. Nakonec, 
kdo by neměl trému, když se toho všeho účastnil 
i starosta okresního sdružení z Kroměříže Zdeněk 

Janásek a přední představitelé města Hulína? Na-
konec – bojovalo se o Putovní pohár Rady měs-
ta. Vybojovalo si jej nakonec družstvo z Pravčic, 
na 2. místě skončilo družstvo Zlín - Louky a na  
3. místě mladí hasiči z Bílan. Kdo nedostal pohár, 
odjel domů s diplomem a sladkostmi. No a pro-
tože dětem pěkně vyhládlo, po soutěži se necha-
ly pohostit a pak už se jen bavily. 

Letos hulínský dobrovolný sbor oslaví 130 
let od svého vzniku. Věřme, že v následujících 
letech se podaří pozornost mladých zaujmout 
natolik, že budou právě oni zárukou jeho skvě-
lé budoucnosti.

První děti letošního roku se v České republice narodily na jihu Mo-
ravy, a to hned v první minutě po silvestrovské půlnoci.Ve vyškovské po-
rodnici přišel na svět chlapec René, který vážil 3,28 kilogramu a měřil  
49 centimetrů. Stejně velká byla tříkilová holčička Barborka, která se naro-
dila ve Znojmě, a sedm minut po půlnoci přišla na svět Kateřina ve valaš-
skomeziříčské nemocnici. Které miminko bylo první v Hulíně ještě s jis-
totou říci nelze, protože zprávy ze všech, i okolních nemocnic, hulínská 
matrika dostane později. Nám se ovšem podařilo vypátrat, že v kroměříž-
ské porodnici se 3 hodiny a 39 minut po půlnoci narodil chlapeček jmé-
nem Matěj, který se patrně stal prvním občánkem Hulína. Vážil rovná tři 
kila a měřil půl metru. Ať už byl první nebo ne, rozhodně si on i jeho ma-
minka zaslouží popřát dobré zdraví. Ať se u nás v Hulíně malému Matě-
jovi dobře dýchá.

V únorovém čísle Hulíňanu 2000 jsme naše čtenáře informovali o tom, 
že důchodce z Višňovců našel u svých dveří živý uzlíček. Zdravé miminko, 
které někdo odložil, dostalo jméno podle dne, kdy bylo nalezeno - Rado-
van. Tehdy se stal miláčkem sestřiček na novorozeneckém oddělení kro-
měřížské nemocnice. Snad miláčkem zůstal i pro rodiče, kteří si jej později 
osvojili. Co asi dělá hulínský Plaváček Radovan? Nejspíše je už školákem 
a prožívá své chlapecké radosti. Ať už je kdekoliv, přejeme mu více štěstí 
než při jeho prvním nadechnutí se na tomto světě. 

A. Škarpichová

První miminka letošního roku

Starající se o štěstí jiných, nacházíme své vlastní.
Platón

Hulínský Plaváček Radovan.
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Jsou lidé, kteří si svou životní cestu volí 
podle toho, co je pro ně jednodušší. Pravidelně 
si plní svou „povinnost“ návštěvy Úřadu práce, 
obcházejí zaměstnavatele, které jim tento úřad 
doporučí, ale nezajímají se o to, aby práci sku-
tečně dostali. Stačí jim mnohdy razítko, že se o ni 
alespoň ucházeli. Jsou ovšem i lidé, kteří touto 
cestou jít nechtějí. Dokonce ani za cenu toho, že 
se musí mnoha výhod, které jsou pro ty předešlé 
samozřejmostí, zříci.

Nedávno naši redakci navštívila Božena 
Hříbalová, která vidí svou životní dráhu v po-
moci druhým. Prošla již několika pracovními 
zkušenostmi, které ji přivedly k tomu, že jediné, 

Služba lidem
co opravdu umí a chce dělat, je péče o lidi, pře-
devším práce s potřebnými. To byl také důvod, 
proč z vlastní iniciativy začala rozšiřovat v tom-
to oboru své znalosti. Kromě osvědčení o rekva-
lifikaci jako pracovnice v sociálních službách 
má v ruce především řadu osobních zkušeností. 
Protože měla už jisté zkušenosti s nevidomými 
z ústavu v Kvasicích, ujala se nevidomého chlap-
ce. Tyto vztahy i ji samotnou obohacují. Vždyť 
právě díky nevidomým se docela slušně naučila 
Braillovu písmu, nejnutnější komunikaci zvlád-
ne i s neslyšícími.

Máte doma postižené dítě nebo staré rodi-
če odkázané na cizí pomoc? Potřebujete dopro-

vod k lékaři nebo třebas i jen nakoupit a přinést 
léky? Takovéto a mnohé jiné podobné služby 
vám může poskytnout i tato žena, která si svou 
živnostenskou činnost založila na pomoci potřeb-
ným. Je ale třeba si uvědomit, že takováto práce je 
práce jako každá jiná a je třeba za ni zaplatit. Ač 
jistota, že když někomu zatelefonuji a požádám 
jej o pomoc, přijde a pomůže, stojí za to. Pokud 
budete mít zájem, zavolejte paní Boženě Hříba-
lové na telefonní číslo 573 352 719.

A. Škarpichová

Koncem listopadu loňského roku rozrušila 
obyvatele poklidné obce Chrášťany zpráva o po-
škození kmenů stromů, které lemují vnější zeď 
vesnického hřbitůvku a stíní hroby našich před-
ků. Nikomu nepřekážely, a přesto je někdo pil-
kou dokola kmenu nařízl. Šlo o tři třešně a mla-
dou lípu. Sotva tato zpráva upadla s blížícími se 
vánočními svátky do zapomenutí, za měsíc ten-
to (nebo možná další?) vandal, či spíše psychic-

Komu vadí stromy?
ky nemocný člověk, nařízl kmeny dalších dvou 
smrků a mladého javoru. Jak dlouho bude ješ-
tě pokračovat ničení zdravých stromů, kterých 
je kolem Chrášťan už tak poskromnu? Ať už po-
licie tento případ vyšetří či ne, bude trvat roky, 
než nové stromy dorostou. Pokud je vůbec ně-
kdo zasadí.

 
Marta Konečná   

Čtenáři Hulíňanu zajisté zaznamenali, že 
Město Hulín založilo na konci minulého roku ob-
chodní společnost, v níž je jediným společníkem. 
Příspěvková organizace se do této nové podoby 
postupně transformovala, což má zajistit zprů-
hlednění financování služeb městu. „Naše spo-
lečnost vstupovala do „života“ se strojním vyba-
vením připomínajícím spíše technické muzeum,“ 
řekl ředitel Kombyt Servisu Hulín Ing. Jaroslav 
Rosypal a vyjmenoval řadu strojů a pomůcek, 
kterými tento vozový park letos vylepšili. „Ná-
kup nové moderní techniky nás stál přes 2 miliony 
korun. Největší investicí byl malotraktor Antonio 
Carraro včetně přídavného příslušenství. Tento 
multifunkční stroj již od léta sekl a sbíral trávu, 
na podzim zas listí. Na zimu je vybaven zameta-
cím kartáčem a sněhovou radlicí.“

Firma má dnes k dispozici také průmyslový 
vysavač listí a sekačku KUBOTA, která má rov-
něž sběrací zařízení, které vysypává  posekanou 
trávu přímo do vlečky nebo kontejneru. Přesta-
věli nepoužívané ČIVO na kontejnerovku a zpro-
voznili štěpkovač větví.   

„Dnes už posečenou trávu sbíráme a od-
vážíme,“ připojil se k vyprávění ředitele firmy 
vedoucí výroby Antonín Huť ka. „Sezóna seče-
ní trávníků byla velmi dlouhá a my jsme všech-
ny zelené plochy ve městě pravidelně ošetřova-
li. Sekli jsme za sezonu šestkrát. Jedním z našich 
úkolů je úprava, ošetřování a výsadba stromků, 
trávníků a městské zeleně, staráme se o čistotu 
ve městě, zimní údržbu chodníků i umělé trávy 
hřiště třetí generace.“

Ředitel firmy Ing. Jaroslav Rosypal upo-
zornil na další služby spojené s pohřebnictvím 
a správou hřbitovů, udržováním městského osvět-
lení, či strojním čištěním komunikací. Kombyt 
Servis také spravuje a udržuje městské byty, za-
jišťuje provoz koupaliště a provozuje RZ Ondráš. 
V jeho kompetenci je též příprava hodů, jarmar-

Kombyt Servis samostatný
ků a jiných aktivit města, takže rádius firmy je 
široký,“ řekl.

Spolupracují s několika mimohulínský-
mi i hulínskými firmami a s radnicí, ale v době 
největšího náporu na pracovní síly si vypomá-
hají brigádníky. Kmenových dělníků má Kom-
byt Servis jen sedm, přičemž zajišťuje technické 
služby nejen v Hulíně, ale i v jeho místních čás-
tích Záhlinice a Chrášťany.

„Ve spolupráci s odborem životního pro-
středí MěÚ Hulín jsme například loni na pod-
zim vysadili 350 kusů keřů na sídlištích Višňov-
ce, Družba a na Sokolské ulici,“ připomenul 
Antonín Huť ka. „Podíleli jsme se též na výsad-
bě stromků na zrekonstruované Dukelské ulici. 
Snad si toho naši spoluobčané nejen všimli, ale 
budou nadále ostražití a nedopustí, aby všech-

Firma zajišťuje i výzdobu města.

na ta práce a peníze, které na to byly vynalože-
ny, přišly vniveč.“   

Počátkem prosince zaměstnanci firmy vy-
klestili příjezdovou cestu v letním kině. Po do-
končení zjednoduší život všem účinkujícím, kte-
ří se potřebují dostat k pódiu co nejblíže, aby 
nemuseli manipulovat s těžkou technikou přes 
celé hlediště.

„Byli bychom rádi, kdyby naši spoluobčané 
věnovali svému okolí patřičnou pozornost a aby 
upozornili na černé skládky či špatné zacháze-
ní s kontejnery,“ apeloval na Hulíňany A. Huť-
ka. „Budeme rádi, když se Hulín stane chloubou 
pro všechny, kteří v něm bydlíme.“

„A pokud budou mít občané nějaký dobrý 
nápad, jak toto město udělat pěknějším, budeme 
vděčni za každý podnět,“ vyzval ke spolupráci ře-
ditel společnosti Ing. Jaroslav Rosypal. Ke zlep-
šení komunikace zajisté poslouží i nově vznika-
jící internetové stránky www.kombyt.cz, které  
budou už zanedlouho občanům k dispozici.

Příležitost  
pomoct mladým

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 
ČR vyhlásilo pro rok 2007 „Programy na podpo-
ru aktivit v oblasti prevence sociálně patologic-
kých jevů u dětí a mládeže v působnosti resortu 
MŠMT na rok 2007.“ Součástí těchto programů 
je i Program I. Preventivní programy realizova-
né školami, školskými zařízeními a nestátními 
neziskovými organizacemi (projekty místního 
a regionálního charakteru), které administrují 
krajské úřady jednotlivých krajů. Cílem Progra-
mu I. je podpora škol a školských zařízení, které 
jsou samy realizátory preventivních aktivit, které 
slouží k eliminaci a minimalizaci sociálně pato-
logických jevů mezi dětmi a mládeží.

Ve Zlínském kraji administruje tento program 
podpory odbor školství, mládeže a sportu. Projek-
ty předkládané v rámci programu musí být v sou-
ladu s prioritami specifické primární prevence, 
které jsou součástí „ Výzvy k předkládání žádos-
ti“ a „Informace pro žadatele“. Žádosti o finanč-
ní dotaci na projekty v oblasti prevence sociálně 
patologických jevů mohou realizátoři podávat na 
standardizovaném formuláři „Žádost o finanční 
dotaci na projekty v oblasti prevence sociálně pa-
tologických jevů“ do 31. 1. 2007.
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• Sobota 20. 1. ve 20 hodin:      
HASIČSKÝ BÁL.

• Neděle 28. 1. ve 14 hodin:        
DĚTSKÝ PLES pro všechny mladé dámy a pány. Pestrý program, bo-
hatá tombola a další překvapení. Diskotékou provází Richard Procház-
ka z rádia Apollo.

• Sobota 17. 2. v 19.30 hodin: 
„THE BEST“ - TO NEJLEPŠÍ OD SCREAMERS. Vystoupení  travesti 
skupiny. Nenechte si ujít jedinečnou příležitost podívat se, že i z muže se 
dá udělat krásná žena, které nejedna dáma závidí ladné pohyby. Přijďte se 
pobavit i vy s travesti skupinou SCREAMERS z Prahy.

• Sobota 3. 3. ve 20 hodin:
TMAVOMODRÝ BÁL
K dobré náladě hraje taneční skupina CLASSIC.

Více informací na www.kkhulin.cz.

Kulturní pozvánky
Kulturní klub Hulín na měsíce leden - únor - březen připravuje:

• Sobota 10. 3.:
DEN PRO MOU KRÁSU je tím pravým řešením pro ty, které se chtějí 
svěřit do rukou zkušené profesionální vizážistky a stylistky.

• Čtvrtek 15. 3. v 19 hodin:
EVA a VAŠEK  
S nejslavnějším hitem Bílá orchidej a spoustou dalších pohodových písní.

• Pátek 30. 3.:
Zájezd do MORAVSKÉHO DIVADLA OLOMOUC
Franz Lehár: VESELÁ VDOVA – opereta.

Marie Navrátilová (1953)
Václav Hromada (1922)

Opustili nás
Blažena Tobolíková (1913)
Josef Šturza (1924) 

Ve dnech 2. - 6. ledna navštívili stejně jako v 
celé České republice skupinky Tří králů naše pří-
bytky v Hulíně, Záhlinicích, Chrášťanech a Prav-
čicích. Tříkrálová sbírka, kterou pořádá Česká 
katolická charita, aby nashromážděné prostředky 
rozdělila mezi sociálně slabé a trpící, i letos pro-
kázala, že nám jejich osud není lhostejný.

V neděli 8. ledna starosta Hulína Mgr. Ro-

Tříkrálová sbírka vynesla přes sto tisíc korun
man Hoza v budově Kaplánky rozpečetil po-
kladničky a dobrovolníci hulínské farnosti se 
dali do počítání. Při konečném účtování, které 
provedli, byla bilance takováto: V Hulíně bylo 
vysbíráno 87 167 korun a 50 haléřů, v Chrášťa-
nech 4 150 korun, v Záhlinicích 12 470 korun a 
v Pravčicích 15 407 korun a 50 haléřů. Celko-
vá částka, která byla odeslaná na Českou kato-

lickou charitu v Praze, představuje 119 195 ko-
run, což je o 1 939 korun a 50 haléřů méně než 
v loňském roce.

Všem, kteří otevřeli Třem králům nejen dve-
ře, ale i svá srdce, patří vřelé poděkování. Stej-
né díky patří všem těm, kteří obětovali Tříkrá-
lové sbírce i letos svůj čas a nezištně se zapojili 
do této bohulibé činnosti.

Starosta Roman Hoza rozpečetil pokladničky... ...a dobrovolníci z farnosti se dali do počítání.

Hned po Štědrém dni připravilo pár členů oddílu stolního tenisu tra-
diční turnaj pro neregistrované hráče – Horulův memoriál. Příznivci ping-
-pongu nelenili a ani letos si nenechali ujít příležitost zahrát si v hráčsky 
solidně obsazeném turnaji. 

Soutěže se zúčastnilo 9 hráčů a při tomto počtu byl zvolen systém 
„každý s každým“. Každý hráč musel tedy odehrát osm zápasů. O ví-
tězný titul se soutěžilo ve dvouhrách.

Poháry si odnesli a na čestném místě ve vitrínách si je vystavili: Karel 
Hošek, Jiří Kladivo a Mario Rajskup.

Všechny vzájemné zápasy proběhly v přátelské vánoční atmosféře, 
vždyť nešlo jen o poměření sil a šikovnosti, ale také o trochu toho pohybu 
a prokázání fyzičky o svátcích. 

Pořadatelé děkují všem, kteří přispěli k dobré úrovni turnaje a skvě-
lé náladě.

P. Janečka

Vánoce s raketou v ruce

Nejlepší. Zleva: Rajskup, Hošek, Kladivo. >
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do knihovny
Okno

V sobotu 6. ledna se sešli členové České-
ho svazu zahrádkářů na výroční členské schů-
zi. Nejen zhodnotili uplynulý rok, ale jako již 
tradičně si i tentokrát poseděli při hudbě a za-
tančili si.

Oficiální část zahájilo vystoupení předse-
dy spolku Františka Nehody, který připomenul 
všechny kulturně-společenské akce, které svaz 
uspořádal. Besedy, výstavy, ale i zájezd na Slo-
vensko, který se nadlouho vryl do paměti větši-
ny důchodců.

Sešli se zahrádkáři
Jaký byl pro zahrádkáře loňský rok? Přede-

vším poznamenaný špatnou kvalitou jádrovin. 
Navzdory tomu v moštárně zpracovali 44 metrá-
ků jablek a vyrobili 39 400 litrů kvalitního moš-
tu. Byl o něj takový zájem, že nemohli uspokojit 
všechny zájemce. Připomeňme, že všechen se-
zónní nápor úspěšně zvládá 14 pracovníků – 10 
mužů a 4 ženy. Je to už sehraný tým a jedno má 
určitě společné. 

Spolek čítá 89 členů a jak řekla Ing. Anna 
Čechmánková, loni se rozloučili s 18 z nich, při-

čemž 4 zemřeli. Upozornila na to, že věkový prů-
měr vloni činil 67,9 let a ženy tvoří 40 % členské 
základny. Osmdesátiletou hranici věku překroči-
lo 9 členů, přičemž 7 z nich je členy spolku již 
přes 40 let.

V diskusi vystoupili také hosté, mezi nimiž 
nechyběli starosta Hulína Roman Hoza a mís-
tostarosta Petr Polák. Nejenže ocenili jejich 
práci, ale také slíbili, že podpora radnice ani 
v novém složení se z jejich vzájemného vzta-
hu nevytratí.

Nejmladším  účastníkem vyhlášené sou-
těže pro veřejnost o nejhezčí Betlém se sta-
la sedmiletá  Aneta Páleníková, která svůj 
malý Betlém „upekla, uvařila a ušila“. Pod-
klad udělala z perníku a figurky z barve-
ného moduritu. Dalšími oceněnými jsou 
Hana Hlobilová, Michaela Hanáková, Te-
reza Zatloukalová a Aneta Rybenská ze  
4. B třídy ZŠ Hulín. Jejich Andělíček byl 
skupinovou prací. Drobné zvířecí figur-
ky z vizovického pečiva byly dílem brat-
ří  Mrázkových. Děkujeme všem, kteří na 
výstavu Betlémů přišli, a věříme, že v příš-
tích letech jej ještě rozšíříme o další krás-
né figurky.

Nejhezčí Betlém 
2006

Přijďte si popovídat s mladou bystřickou spi-
sovatelkou Klárou Janečkovou! Městská knihov-
na připravila povídání s touto autorkou na 26. led-
na v 17 hodin v Městské knihovně. 

• • •
Městská knihovna pořádá vědomostní sou-

těž ke 145. výročí úmrtí spisovatelky Bože-
ny Němcové pod názvem „Víš, kdo napsal tuto 
pohádku?“ Soutěž probíhá v lednu v odděle-
ní pro děti.

Vrcholem roku 2006 byly pro oddíl judo SK Spartak Hulín dva šam-
pionáty Moravy benjamínků mladších žáků a žákyň. Oba se uskutečnily 
v Olomouci ve dnech 4. listopadu a  3. prosince 2006. Pro věkovou kate-
gorii benjamínků to byla otevřená soutěž, ale mladší žáci si museli vybo-
jovat postup v kvalifikaci v Dědicích.

Mistry Moravy se stali ve věkové kategorii benjamínci (do 10-ti let) 
Petr Eliáš, Jakub Zapletal a Andrea Vodicová. Na 2. místě se umístila Re-
nata Vodicová a na 3. místě Daniel Vydra, Tomáš Žůrek a Martin Uličný.

V kategorii mladší žáci a žákyně (do 12ti let) se mistry Moravy stali 
Daniel Kučera, Barbora Kalíková a Dominik Bednařík. Stříbrné medaile 
získali Veronika Šimoňuková a Michal Navrátil.

Dalším velkým úspěchem byla účast hulínských judistů na vánočním 
turnaji 3. 12. 2006 v Mohelnici pro věkové kategorie mladší, starší žáci 
a žákyně. Tohoto turnaje se zúčastnili i závodníci z Polska a Německa. Na 
1. místě byl Dominik Bednařík a Barbora Kalíková, na 2. místě Nikola Ka-

Hulínské judo má šest mistrů Moravy
rámonová a na 3. místě se umístili Michal Navrátil a Patrik Průcha. Krás-
né 5. místo obsadil Miroslav Smolka.

Svůj sportovní rok ukončili hulínští judisté na mikulášském turnaji  
9. 12. 2006 v Kosticích, odkud si přivezli mikulášskou nadílku – plný py-
tel medailí. Na prvním místě skončili Renata Vodicová, Daniel Kučera 
a Dominik Bednařík, druhé místo obsadili Andrea Vodicová, Jakub Za-
pletal, Martin Uličný, Tomáš Čechmánek a Patrik Průcha. Třetí místo si 
vybojovali Daniel Vydra, Petr Eliáš, Michal Navrátil, Barbora Kalíková 
a Radek Ligurský.

Na závěr roku mohli trenéři hodnotit letošní rok jako nejúspěšnější za 
poslední léta. Je to výsledek tříleté práce trenérů pod vedením hlavního 
trenéra Petra Eliáše. Kdyby před dvěma lety nebylo zrušeno mistrovství 
republiky mladších žáků, mohli být výsledky ještě lepší. Vše si mladí zá-
vodníci vynahrazují kvalitními výsledky na mezinárodních turnajích.

Dušan Horák

Družstvo mladší a starší žáci. Přípravka.
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„Lidem se nezavděčíš,“ řekla jsem si, když jsem odcházela od ve-
doucího pošty v Hulíně Václava Čápa. Přivedly mě k němu stížnosti ob-
čanů na to, že rekonstrukce pošty ve městě nic nevyřešila – ba naopak, 
připravila je zbytečně o původní prostory s jednou přepážkou navíc. Při 
vyplácení peněz jim ostatní „dýchají na krk“ a vůbec...

„Pokud lidé dodržují vyznačenou diskrétní zónu, neměli by mít ti, kte-
ří jsou u přepážky, žádné obavy. Vyplácené sumy se na displejích nezob-
razují. Pracoval jsem už dlouhá léta na malém městě a vím, jak to v tako-
vém prostředí chodí, jak všichni o všech vše vědí... Ale myslím si, že tato 

Poštovní úřad? Hezčí!
pošta je hezká. Prostor? Ten se zmenšil pouze o jediný metr,“ řekl, a my 
jsme mu museli dát za pravdu.

Z někdejší „černé díry“ je světlý a přehledný prostor. Ovšem-
že v době ranní špičky či v termínu plateb inkasa nebo o svátcích se 
malý prostor pošty rychle zaplní a je tam k nedýchání, ale na poš-
tě v Hulíně šlo pouze o rekonstrukci stávajícího objektu a ne o jeho  
přístavbu. Komu se zdá, že rekonstrukce nebyla k ničemu, ať se za-
jde podívat jinam. Třeba do Holešova. Možná jej ta cesta zavede do 
minulého století...  

SKUPINA A
 1 – TJ SOKOL ŽALKOVICE (I. A tř. Zlín)
 2 – TJ PILANA ZBOROVICE (I. B tř. Zlín
 3 – FC BEŇOV (I. B tř. Olomouc)
 4 – BRODEK U PŘEROVA (I. A tř. Olomouc)
 5 – TJ VRCHOSLAVICE (I. B tř. Olomouc)
1. kolo:
 So – 3. 2.  11.00 hod.  Zborovice – Vrchoslavice
 Ne – 4. 2.  13.00 hod.  Beňov – Brodek
2. kolo:
 So – 10. 2. 13.00 hod.  Vrchoslavice – Beňov
 Ne – 11. 2. 15.00 hod.  Žalkovice - Zborovice
3. kolo:
 So – 17. 2. 11.00 hod.  Žalkovice – Beňov
 Ne - 18. 2. 13.00 hod. Brodek – Vrchoslavice
4. kolo:
 So – 24. 2. 13.00 hod  Žalkovice – Brodek
 Ne – 25. 2. 15.00 hod.  Zborovice – Beňov
5. kolo:
 So – 3. 3. 11.00 hod.  Brodek – Zborovice
 So – 3. 3. 15.00 hod.  Vrchoslavice - Žalkovice

ZT 2007 – O pohár starosty města Hulín - rozlosování
SKUPINA B
 1 – FK ADMIRA HULÍN (OP, Kroměříž)
 2 – FC KVASICE (I. A tř. Zlín)
 3 – TJ SLAVOJ KOJETÍN (I. B tř. Olomouc)
 4 – TJ ROŠTĚNÍ (I. B tř. Zlín)
 5 – TJ SOKOL TROUBKY (I. A tř. Olomouc)
1. kolo:
 So – 3. 2. 13.00 hod.  Troubky – Kvasice
 Ne – 4. 2. 15.00 hod.  Kojetín – Roštění
2. kolo:
 So – 10. 2. 11.00 hod.  Troubky - Kojetín
 Ne – 11. 2. 13.00 hod.  Admira – Kvasice
3. kolo:
 So – 17. 2. 13.00 hod.  Roštění – Troubky
 Ne – 18. 2. 15.00 hod.  Kojetín – Admira
4. kolo:
 So – 24. 2. 11.00 hod.  Roštění – Admira
 Ne – 25. 2. 13.00 hod.  Kvasice – Kojetín
5. kolo:
 So – 3. 3. 15.00 hod.  Roštění – Kvasice
 Ne – 4. 3. 15.00 hod.  Troubky – Admira

6. kolo: O umístění
 So – 10. 3. 11.00 hod  o 9. – 10. místo (5A – 5B)
 So – 10. 3. 13.00 hod.  o 7. – 8. místo (4A – 4B)
 Ne – 11. 3. 13.00 hod  o 5. – 6. místo (3A – 3B)

 Ne – 11. 3. 15.00 hod.  o 3. – 4. místo (2A – 2B)
 Ne – 11. 3. 17.00 hod.  Finále (1A – 1B)

Za výbor FK ADMIRA Hulín zve Antonín Huť ka.

Volejbalistky SK SPARTAK Hulín, účastni-
ce okresní soutěže žen a krajské soutěže junio-
rek,  už začaly prokazovat své kvality. Na roz-
díl od roku 2005, kdy se hráčky ještě kadetského 
a juniorského věku věnovaly převážně tréninko-
vé činnosti a při návštěvě několika turnajů teprve 
získávaly volejbalové zkušenosti, rok 2006 byl 
již ve znamení soutěžení. Hráčky se po polovině 
okresní soutěže žen umístily na 4. místě a i těm 
nejzkušenějším týmům jsou rovnocennými sou-
peřkami. Pro velký zájem bylo družstvo mladých 
hráček přihlášeno do krajské soutěže juniorek, 
kde děvčata získávají sportovní zkušenosti v zá-
pasech s týmy s velkou volejbalovou tradicí, jako 
jsou týmy Hošťálková, Slavičín, Uherský Brod, 
Brumov, Vsetín, Kroměříž a Zlín. Přestože Hu-
lín je v soutěži jako nováček, drží si po polovi-
ně soutěže také pěkné 4. místo. Ještě před dvěma 
lety neznámé hráčky se mohou pochlubit takový-
mi úspěchy, jako je první a druhé místo na turna-
jích k 110 letům tělovýchovy v Hulíně, první mís-
to v Žalkovicích a také získání stříbrného poháru 
starosty města Kroměříže, kde juniorky Hulína 
podlehly pouze druholigovým hráčkám Nitry. 
Děvčata touto reprezentací připomínají, že i měs-
to Hulín se může pyšnit volejbalovou tradicí.                 
                                                           

 Jan Valko

Úspěchy hulínských volejbalistek

Nahoře zleva: trenér J. Valko, M. Sovová, L. Strouhalová,  P. Holásková, B. Šamánková,  
I. Kurečková, T. Němečková a trenér M. Zádrapa. 

Střední řada zleva: V. Sokolová,  P. Pallová, V. Chrastinová, J. Sovová a M. Fuksová. 
Dole zleva: J. Lojková, J. Valková, L. Neuwirthová a M. Novotná.
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opakovaná se slevou. Soukromá řádková inzerce zdarma.

Počátky hulínského volejbalu (odbíjené) sa-
hají do období 20. až 30. let minulého století, kdy 
po vyhlášení samostatného československého stá-
tu dochází k rozvoji tělovýchovných spolků. Pod-
statný vliv na něm měly sokolské jednoty a heslo 
jejich zakladatele „Paže tuž – vlasti služ!“

Za těchto dob byla odbíjená označována za 
nejdokonalejší kolektivní sport, neboť při něm 
prakticky nedochází k fyzickému kontaktu se 
soupeřem. Tedy – žádné fauly, žádná zraně-
ní. Tato nová hra se zalíbila i našim studentům, 
dojíždějícím do Kroměříže – zvláště na učitel-
ský ústav, kde kolem roku 1922-24 byla Kro-
měříž označována v tisku za baštu tohoto spor-
tu v ČSR. A odtud je už jen krůček k hulínským 
pláckům a nesmělým počátkům odbíjené. Podle 
pamětníků se hrávalo na sokolském cvičišti na 
společném antukovém hřišti s tenisem, na trav-
natém, prapůvodním fotbalovém hřišti „na Mo-
ravském“ – kdysi obecnímu pastvisku, na hřišti 
„Podstávek“, které dlouhá léta sloužilo za pří-
znivého počasí jako tělocvična bývalé měšťan-
ské školy, či na dvoře Orlovny (dnešního Kul-
turního klubu).

Z této neorganizované činnosti vznikla po-
stupně družstva Sokola, Orla, Skauta. Z archiv-
ních pramenů známe pravděpodobně nejstarší zá-
znam o volejbalovém turnaji dvojic u příležitosti 
slavnostního otevření nového sportovního stadi-
onu SK SPARTA z roku 1932 i se jmény aktérů. 
Hrálo se na původně škvárovém hřišti u městské 
cihelny, tedy v prostorách dnešního hřiště s umě-
lým povrchem a osvětlením.

Celkem úspěšná činnost a další rozvoj sportu 
a spolkového života vůbec byla přerušena  v roce 
1939 německou okupací. Výchova mládeže byla 

Počátky hulínské odbíjené do roku 1945

Hulínští volejbalisté - mužstvo r. 1955.
Dočkalík Milan, Simerský František, Páter Alois, Horáček Ignác,  

Vízner Miroslav, Rozehnal Jaroslav, Kocian Miroslav.

po sportovní stránce organizovaná pod dohledem 
protektorátních úřadů podle říšskoněmeckého 
vzoru s povinnou účastí v tzv. KURATORIU. 
(Kuratorium für Jugenderziehung in Böhmen und 
Mähren). Za zmínku a ke cti slouží skutečnost, 
že hulínští volejbalisté dokázali úspěšně odolá-
vat omezování své sportovní činnosti po zruše-
ní Sokola a založili KLUB ODBÍJENÉ HULÍN 
(KOH). Ten fungoval i ve stížených podmínkách 

– zvláště při odchodu svých členů na nucené prá-
ce do Německa – až do osvobození v roce 1945. 
Bylo to především zásluhou hráčů i funkcionářů 
Miloše Konečného a Bohuše Pátera. Díky spor-
tu si oba zachovali plnou fyzickou sílu do vy-
sokého věku.

Vlastimil Úlehla

Po osvobození v roce 1945 zájem o odbíjenou 
ještě vzrostl. Nebyla finančně tak náročná jako na-
příklad kopaná. Hulínského turnaje v roce 1946 se 
zúčastnila 4 družstva (Sokol, Orel, Pilana a Skaut). 
Tehdejší družstvo Sokola trénoval B. Bezloja. V ro-
ce 1948 vzniklo z těchto družstev silné družstvo, 
které se zúčastnilo mnoha turnajů na Střední Mora-
vě a dosahovalo střídavých úspěchů. Výkonnostně 
však družstvo rostlo, takže když došlo k rozdělení 
ČSR na kraje a odbíjená se zorganizovala, bylo na 
velmi dobré úrovni. Kvalifikační turnaj  opravňují-
cí k příslušnosti v krajském přeboru tehdejšího kra-
je Gottwaldov v Bojkovicích už obsadilo i družstvo 
z Hulína. Kádr mužstva s Burešem, Horáčkem, Ko-
ciánem, Páterem, Rozehnalem, Skopalíkovými, Si-
merským, Schaffrem, Trdlicou či Víznerem pozdě-
ji rozšířili Dočkalík, Hýbner st., Školoud a Olivík. 
Mužstvo se umísťovalo v první polovině tabulky 
a v roce 1957 se stalo přeborníkem kraje. V kvali-
fikaci v Jihlavě si zajistilo účast v Moravské divizi 
a odtud v roce 1960 postoupilo do II. ligy – tehdy 
nejvyšší celostátní soutěže. V té době přišli do druž-
stva další noví hráči: Čumpelík, Simerský a Korvas. 
Každý rok absolvovali řadu turnajů po celé Moravě 
i na Slovensku, kterých se zúčastnila i přední ligo-

Odbíjená a její cesta na výsluní od osvobození
vá mužstva. Ročně odehráli 80 až 90 zápasů. Tur-
naje pořádali i v Hulíně a zúčastňovala se jich zná-
má mužstva, tehdejšího mistra ČSSR (Zbrojovku 
Brno) nevyjímaje. V červnu 1959 sehráli hulínští 
odbíjenkáři první mezinárodní utkání – s polským 
mužstvem Legia Gdaňsk, v jehož středu byli i pol-
ští mistři sportu. V zápase, který se odehrál u So-
kolovny tehdy poprvé na antuce, hosty porazili 3:0. 
V roce 1960 Spartak Hulín zvítězil 5:0 i nad maďar-
ským mužstvem, Výběrem župy Veszprém. Na zá-
pasy tehdy přicházelo i sto až tři sta diváků.

V šedesátých letech mělo výbornou úroveň 
i družstvo dorostu a volejbalové družstvo založily 
i ženy, které se pod vedením J. Schaffera probojova-
ly do krajské soutěže. Tvořily jej  hráčky Skalíčko-
vá, Schafferová, Budínová, Dvořáková, Zelinková, 
Horáková, Stoklásková, Eliášová a Víznerová.

Na přelomu 60. a 70. let se začalo formovat 
nové družstvo dorostenců, které vstoupilo do sou-
těže dospělých a od roku 1973 po dobrých výko-
nech v soutěži postoupilo do krajského přeboru 
II. třídy, kde hrálo až do sezóny 1977-1978. V ro-
ce 1979 sice vyhrálo okresní přebor, ale v kvali-
fikaci ve Vyškově neuspělo. Do dalšího ročníku 
vstoupilo také družstvo TOS Hulín.

Hráči z Hulína se uplatnili i v jiných oddí-
lech a výběrech. B. Páter hrál v poválečné době 
ve výběru Moravy, Milan Horáček zas krajský 
přebor  I. třídy za Univerzitu Brno a v posled-
ních letech Broněk Fuksa hrál v I. národní lize 
za Techniku Brno a Duklu.

Zpracováno podle materiálu  
Miroslava Zádrapy

INZERCE
Každý pátek od 18 do 21.30 hodin

posezení a tanec
S HARMONIKOU A KŘÍDLOVKOU

hraje Vašek N. s kamarády
srdečně zve

RESTAURACE LÍPA v HULÍNĚ
• • •

DOVOZ – ODVOZ
ledničky, pračky, koberce, kvas, nábytek  

a jiné
FIAT MAXI • CENA DOHODOU

Tel. 728 115 702


